
Protokół nr 25/23 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

i Komisji Rewizyjnej w dniu 26 czerwca 2023 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej rozpoczęto o godz. 

10:00 a zakończono o godz. 10:40. Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu 

Gminy.  

Na posiedzeniu obecnych było 3 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego – nieobecny 

członek Anna Kulesza (lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych (lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Rewizyjnej (lista obecności Zał. Nr 1), 3 

członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (lista obecności Zał. Nr 1), Wójt Gminy – Sylwester 

Jaworowski, Skarbnik Gminy – Gabriela Mioduszewska, Sekretarz Gminy – Danuta Niewińska. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyła kierownika OPS Pani Dorota Bogdańska. 

Ad. 1)   

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonali Przewodniczący poszczególnych Komisji. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka przedstawiła porządek posiedzenia komisji, 

który jest jednakowy dla Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dwudziestego czwartego posiedzenia Komisji. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029  

        wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2029, 

    b/ zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

    c/ udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego z 

przeznaczeniem na zakup autobusu, 

    d/  określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkole prowadzonej przez Gminę 

Kołaki Kościelne, 

    e/ ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym 

w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki 

Kościelne. 

5.  Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Kołaki Kościelne i wyrażenie opinii oraz przygotowanie 

uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Kołaki Kościelne. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Kołaki Kościelne za 2022 oraz  sprawozdania 

rocznego z wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne za 2022 rok, zapoznanie się z opinią i 

wnioskiem Komisji Rewizyjnej i opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz wyrażenie opinii. 

7.  Sprawy różne. 

8.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił porządek posiedzenia swojej komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dwudziestego dziewiątego posiedzenia Komisji. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029  

        wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2029, 

    b/ zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

    c/ udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego z 

przeznaczeniem na zakup autobusu, 



    d/  określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkole prowadzonej przez Gminę 

Kołaki Kościelne, 

    e/ ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym 

w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki 

Kościelne. 

5.  Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Kołaki Kościelne i wyrażenie opinii oraz przygotowanie 

uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Kołaki Kościelne. 

6.  Sprawy różne. 

7.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty poprosiła o uwagi do porządku posiedzenia komisji. 

Wójt Gminy poprosił o wprowadzenie do porządku posiedzenia komisji projektów uchwał w punkcie 

4 lit. f) – wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy oraz lit. g) – trybu 

i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Kołaki 

Kościelne. Proszę o wprowadzenie jako pkt 7 - sprawozdania za rok 2022 z wykonania uchwały Nr 

XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. Dla Komisji 

Rewizyjnej będzie to pkt 6 posiedzenia. 

Członkowie komisji nie zgłosili innych uwag, więc Przewodnicząca KO  poprosiła o przyjęcie  

porządku posiedzenia z zaproponowanymi zmianami przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Ad. 3)  

Protokoły z dwudziestego czwartego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg 

i Wniosków z dnia 24 kwietnia 2023 r. oraz z dwudziestego dziewiątego posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej w dniu 25 maja 2023 r. zostały przyjęte  jednogłośnie przez poszczególne komisje. 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029. Wyjaśniła, że WPF został doprecyzowany do 

zmian w budżecie, bo wprowadzono nowe środki, które otrzymaliśmy, jak również musimy 

zabezpieczyć środki na bieżącą działalność, gdzie potrzeba trochę więcej, np. na drogę. Po kosztorysie 



wyszło, że około 99 tys. na Czarnowo Dąb – Wróble Arciszewo będzie nam potrzeba więcej tych 

środków. Powiem, co w budżecie, a WPF jest jak gdyby dopasowanie do dochodów i wydatków, 

zamieszczonych w uchwale budżetowej. Zmienia się jeszcze załącznik przedsięwzięcia dlatego, że jest 

zmiana w inwestycjach. I tak po stronie dochodów w 750 – administracja publiczna otrzymaliśmy 

środki na realizację operacji pt.: „Wielokulturowa kuchnia Podlasie – warsztaty kulturalne” – 23 098 

zł. Otrzymaliśmy dotację celową na zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego i umundurowania – 30 tys. 

zł. Zwiększam dochody 2 800 zł opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, 55 tys. zł – 

jest to zwiększenie wpływów z podatku od spadków i darowizn i różne rozliczenia w 75814 § 0920 – 

80 tys. odsetki, założyliśmy lokatę nową. W 75814 § 2010 – 2 602 zł tj. dotacja celowa na 

sfinansowanie zrealizowanych w 2022 roku zadań wynikających z ustawy Prawo o aktach stanu 

cywilnego i oświata i wychowanie – 6 586 zł wsparcie finansowe na realizację zadań polegających na 

przygotowaniu i przeprowadzeniu w roku szkolnym 2022/2023 wycieczki turystyczno-krajoznawczej 

w ramach przedsięwzięcia „Poznajemy Podlaskie”. Po stronie wydatków zwiększamy kwotę 70 tys. zł 

na remont wodociągu w miejscowości Gosie Duże. Cała wartość tego remontu to jest 105 tys. zł, ale 

mieliśmy już tam parę groszy na tym planie. Transport i łączność – rozdział 60016 § 6050 – 66 tys. zł 

i tak: przebudowa ulicy Jałbrzykowskiego oraz ulicy Krzywej w miejscowości Kołaki Kościelne i tam 

jest zmniejszenie o 8 tys. zł., budowa drogi Wróble Arciszewo – Czarnowo Dąb zwiększenie 79 tys. 

zł, przebudowa drogi gminnej relacji Kołaki Kościelne – Gunie Ostrów zmniejszenie o 5 tys. zł. i 600 

zł przebudowa ulicy Podleśnej oraz odcinka ul. Jałbrzykowskiego i tu jest zwiększenie. Natomiast w 

administracji publicznej 23 098 zł jest to zakup usług pozostałych tj. właśnie „Wielokulturowa 

kuchnia Podlasie” i jest to wyjazd na warsztaty kulinarne. W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i 

ochrona przeciwpożarowa 30 tys. zł. – zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego, 6 586 zł tj. wycieczka 

turystyczno-krajoznawcza „Poznajemy Podlaskie”. Ochrona zdrowia – 15 tys. zł dotacja celowa na 

zakup kabla cewki rezonansu magnetycznego do badań kolana, w dziale 853 – 2 tys. zł zakup 

autobusu – tutaj wystąpił Związek Gmin o uchwalenie uchwały do każdej z gmin, żeby przekazać 2 

tys. na zakup autobusu do Ukrainy. Autobus po zakupie będzie przekazany Ukrainie. 

Wójt Gminy – wszystkie gminy należące do Związku Gmin Wiejskich opowiedziały się o podjęcie 

takiej uchwały, też bym prosił, żeby Państwo przychylili się do tego, żeby wspólnie wszyscy wsparli 

to działanie. 

Pani Skarbnik – zmniejszenie planowanych wydatków w rozdz. 60016 § 4210 transport i łączność -

13 098 zł. I to co jest do zmian w budżecie, są to zmiany bieżące związane z naszą podstawową 

działalnością. Pani Skarbnik poprosiła o pytania, a WPF to uaktualnienie zmian do poziomu 

budżetowego, zarówno w załączniku WPF jak i w załączniku przedsięwzięcia. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do projektu zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kołaki Kościelne na lata 2023 - 2029, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

4). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

4). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 

4). 

Ad. 4b) 

W tym punkcie proponowane zmiany w budżecie gminy zostały przedstawione w poprzednim 

punkcie. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  zostały 

zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  zostały 

zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  zostały 

zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  zostały 

zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin 

Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup autobusu Pan Wójt przedstawił przy 

punkcie zmian w budżecie gminy. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup autobusu  zostały 

zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup autobusu  zostały 

zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup autobusu  zostały 

zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup autobusu  zostały 

zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Ad. 4d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w szkole prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne omówiła Hanna Dąbrowska – 

inspektor UG. Wyjaśniła, że w tej uchwale chodzi uaktualnienie zapisów, ponieważ uchwała w tej 

sprawie z 2007 roku zawiera rozmiar zniżek dla dyrektora Szkoły Podstawowej w Zaniach. W obecnej 

uchwale pozostaje dyrektor i wicedyrektor szkoły podstawowej w Kołakach. Rozmiar zniżek godzin 

pozostaje niezmieniony – 4 godziny dla dyrektora i 13 dla wicedyrektora. Projekt tej uchwały został 

przesłany do związków zawodowych, ponieważ jest wymagana opinia i otrzymaliśmy opinię od ZNP 

pozytywną. 

Członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski zapytał czy te 4 godziny nie jest troszkę za mało 

dla dyrektora? Powiem, że w zależności od liczby oddziałów, u nas jest tak, że np. 16 oddziałów jest, 

to jest 5 godzin dla dyrektora a dopiero przy 17, 18 czy 19 dopiero jest ta zniżka o jedną godzinę. Atu 

4 godziny przy tych ośmiu oddziałach, czy dziewięciu oddziałach, to uważam, że to jest trochę 

rozdawnictwo moim zdaniem. Minimum te 5 godzin bym proponował, jedna przynajmniej godzina 

dziennie w ciągu tygodnia. To jest moje zdanie, ale jak Państwo uważacie, że nie, to nie. 

Wójt Gminy – Pan się zna na tym i każda uwaga jest cenna. Tą uchwałę do kiedy trzeba podjąć, jest 

jakiś termin? 

Hanna Dąbrowska – nie ma terminu. 

Wójt Gminy – jak nie ma terminu i jest propozycja zwiększenia. 

Wasiulewski Krzysztof – jedna godzina dziennie dla dyrektora, to wiadomo ten kontakt jest, to moim 

zdaniem minimum te 5 godzin nie 4. To jest moje zdanie. A jak Państwo radni uważacie. Ja bym 

proponował godzinę zwiększyć, tak jak powiedziałem, ja w swoim przypadku, załóżmy jeśli miałem 

16 oddziałów to miałem 5 godzin, dopiero przy 17 była zniżka przykładowo. A tu mamy ile oddziałów 

8 a z przedszkolem 10 będzie. A jak Państwo radni do tego podejdziecie czy Pan Wójt, to jest tylko 

moja taka propozycja. Przy wicedyrektorze zgadzam się te 13 godzin, ale przy dyrektorze. Uważam, 

że przynajmniej jedna godzina dziennie 5 godzin, żeby o jedną podnieść. 

Hanna Dąbrowska – jeżeli zwiększymy tą godzinę, to znów do związków trzeba wystąpić o opinię. 

Wasiulewski Krzysztof – związki będą zawsze za tym, żeby zmniejszyć, a 1 godzina dziennie dla 

dyrektora, to nie jest za dużo przy 5 czy 11 oddziałach. Opinia związków nie jest wiążąca. 

Członek Komisji Oświaty Jolanta Konopka – to dyrektor by więcej zarabiał, tak? 

Wasiulewski Krzysztof – nie chodzi o większe zarabianie, tylko załóżmy, pensum dyrektora, tj. z 

osiemnastki, ale ma też zniżkę godzin i wychodzi to 5 godzin, a tak to było cztery godziny 

tygodniowo. Później każda godzina dyrektora, to musi być za zgodą, w tym przypadku Pana Wójta 

uzgodniona jako godzina ponadwymiarowa. 

Członek Komisji Skarg i Wniosków Dariusz Dłużniewski – to dotyczy tylko gminy Kołak? 



Wasiulewski Krzysztof – bo tylko dyrektor z Kołak jest, chodzi o to, żeby o tą jedną godzinę było 

zwiększone. Moim zdaniem 5 godzin w tygodniu to naprawdę nie jest dużo, średni to wychodzi jedna 

godzina dziennie pracy. Nie wiem, jak Państwo radni do tego podejdziecie, ale ja bym był za 

zwiększeniem jedną godzinę. 

Na tym członkowie komisji zakończyli dyskusję. Przewodniczący komisji zaproponowali wyrażenie 

opinii za zwiększeniem pensum dyrektora do 5 godzin: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że propozycja zwiększenia pensum dla dyrektora szkoły do 5 

godzin została zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie. Projekt uchwały zostanie wycofany z 

najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że propozycja zwiększenia pensum dla dyrektora szkoły do 5 

godzin została zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie. Projekt uchwały zostanie wycofany z 

najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że propozycja zwiększenia pensum dla dyrektora szkoły do 5 

godzin została zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie. Projekt uchwały zostanie wycofany z 

najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że propozycja zwiększenia pensum dla dyrektora szkoły do 5 

godzin została zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie. Projekt uchwały zostanie wycofany z 

najbliższej sesji Rady Gminy. 

Ad. 4e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania 

i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej 

prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne omówiła Hanna Dąbrowska-inspektor UG. Wyjaśniła, że 

chodzi tu o uaktualnienie przepisów czasu bezpłatnego nauczania. Nie mniej jednak te 6 godzin 

pozostaje, jak było. Uaktualnione są godziny od 7:30 do 13:30 oraz opłata za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego ponad te 6 godzin. W związku z ogłoszeniem wskaźnika waloryzacji 

oraz ogłoszeniem maksymalnej wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

proponuje się przyjąć stawkę opłaty za 1 godzinę w kwocie 1,30 zł od 1 września. Obecnie było 1 zł. 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji. Przewodniczący komisji zaproponowali wyrażenie opinii o 

projekcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem 

przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej prowadzonej przez 

Gminę Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 



dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Ad. 4f) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy omówił Łukasz Czajkowski – inspektor UG. Wyjaśnił, że stara uchwała wygasła, była 

do tego roku. W uchwale nic się nie zmienia, Gmina nadal dysponuje dwoma lokalami mieszkalnymi 

o powierzchni 104 m, więc to jest kontynuacja uchwały. Co 5 lat musimy taką uchwałę podjąć. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc Przewodniczący komisji zaproponowali wyrażenie opinii 

o projekcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. 

Nr 8). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. 

Nr 8). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. 

Nr 8). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. 

Nr 8). 

Ad. 4g) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego Gminy Kołaki Kościelne omówiła kierownik OPS Dorota Bogdańska. 

Wyjaśniła, że od 22 czerwca 2023 roku weszły w życie przepisy ustawy z dnia 9 marca br. o zmianie 

ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw. I od tej daty gminy 

maja trzy miesiące na powołanie nowych zespołów interdyscyplinarnych wg nowych zasad. Wobec 

tego podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc Przewodniczący komisji zaproponowali wyrażenie opinii 

o projekcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego Gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany 

pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany 

pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany 

pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany 

pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Ad. 5) 

W tym punkcie wyjaśnień udzielił Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska. Wyjaśniła, że raport 

zawiera podsumowanie działań za 2022 rok, został Państwu przedstawiony do 31 maja. 

Zawiera podsumowanie działań w 2022 roku, programów, budżetu gminy, podejmowanych uchwał. 

Podczas sesji jest debata nad raportem i później udziela się wójtowi gminy wotum zaufania lub nie 

udziela się. Udział w debacie mogą wziąć radni oraz mieszkańcy gminy, którzy muszą złożyć do 



Przewodniczącej Rady wniosek, jeżeli chcą zabrać głos z podpisami 25 mieszkańców. Na razie nie 

wpłynęło żadne zgłoszenie. Sekretarz Gminy poprosiła o pytania. 

Członkowie poszczególnych komisji nie wnieśli uwag, więc Przewodniczący komisji poprosili o 

wyrażenie opinii o raporcie o stanie gminy za 2022 rok poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że raport o stanie gminy Kołaki Kościelne za 2022 rok został 

przyjęty  przez Komisję jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że raport o stanie gminy Kołaki Kościelne za 2022 rok został 

przyjęty  przez Komisję jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że raport o stanie gminy Kołaki Kościelne za 2022 rok został 

przyjęty  przez Komisję jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że raport o stanie gminy Kołaki Kościelne za 2022 rok został 

przyjęty  przez Komisję jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Następnie został przygotowany projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kołaki 

Kościelne wotum zaufania (Zał. Nr 11). 

Ad. 6) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie finansowe Gminy Kołaki Kościelne za 2022 

rok (Zał. Nr 12), sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne za 2022 rok 

(Zał. 13) oraz opinię RIO o przedłożonym przez Wójta Gminy Kołaki Kościelne sprawozdaniu z 

wykonania budżetu za 2022 rok (Zał. Nr 14). Następnie przedstawiła opinię Komisji Rewizyjnej o 

wykonaniu budżetu za 2022 rok (Zał. Nr 15), wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

dla Wójta Gminy (Zał. Nr 16) oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym wniosku (Zał. Nr 

17). 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedstawionych sprawozdań i wyraziły swoje opinie o 

sprawozdaniach poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne 

za 2022 rok zostały przyjęte  przez Komisję jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne 

za 2022 rok zostały przyjęte  przez Komisję jednogłośnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne 

za 2022 rok zostały przyjęte  przez Komisję jednogłośnie. 

Powyższe sprawozdania postanowiono przedłożyć na najbliższej sesji Rady Gminy wraz z projektem 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za 2022 rok (Zał. Nr 18) oraz w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kołaki 

Kościelne za rok budżetowy 2022 (Zał. Nr 19). 

Ad. 7) 

W tym punkcie sprawozdanie za rok 2022 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, zamiany i 

obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 

trzy lata lub na czas nieoznaczony omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że od ubiegłego roku nic się nie 

zmieniło w przedmiocie wynajmowania, dzierżawy, wszystko jest tak, jak w latach ubiegłych. 

Sprawozdanie zawiera te same dane, wszystkie lokale, które tutaj mamy w gminie, świetlica wiejska w 

Kołakach. Macie Państwo opisane wszystko chyba, że Łukasz coś doda, bo on się zajmuje tymi 

sprawami. 

Łukasz Czajkowski – inspektor UG dodał, że autokar, który dzierżawiły PKS-y został sprzedany, bo 

się nie nadawał do użytkowania. 

Członek Komisji Oświaty Milewski Janusz zapytał o stawki opłaty za dzierżawę. 

Wójt Gminy – to chyba jest indywidualnie ustalane. 

Łukasz Czajkowski – chyba było 5 zł od metra. 

Innych pytań nie było, więc Przewodniczący komisji poprosili o wyrażenie opinii o przedstawionym 

sprawozdaniu poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że sprawozdanie za rok 2022 z wykonania uchwały Nr 

XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony zostało przyjęty  

przez Komisję jednogłośnie (Zał. Nr 20). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że sprawozdanie za rok 2022 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 

Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, 

zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony zostało przyjęty  przez Komisję 

jednogłośnie (Zał. Nr 20). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że sprawozdanie za rok 2022 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 

Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, 

zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony zostało przyjęty  przez Komisję 

jednogłośnie (Zał. Nr 20). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że sprawozdanie za rok 2022 z wykonania uchwały Nr 

XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony zostało przyjęty  

przez Komisję jednogłośnie (Zał. Nr 20). 

Ad. 8) 

W sprawach różnych Wójt Gminy podziękował wszystkim, którzy brali udział w uroczystościach 

pogrzebowych. Były to piękne uroczystości, większość z Państwa była, chyba sami to potwierdzicie. 

O takiej randze, o takiej powadze uroczystości jeszcze w Kołakach nie było i pewnie się już nie 

zdarzy. Natomiast w tej chwili złożyliśmy wniosek o środki na budowę pomnika na tej mogile. Jest to 

zabytek, ponieważ ten pomnik, który został rozebrany zostanie wkomponowany w nowy pomnik. 

Będzie to duży pomnik. Widzieliście Państwo, miejsce jest wspaniałe, będziemy organizować tam 

uroczystości patriotyczne i chciałbym jeszcze raz podziękować za to, że godnie Państwo 

reprezentowali mieszkańców. 

Członek Komisji Oświaty Wiesława Klimaszewska po raz kolejny, żeby Pan Wójt pomógł w sprawie 

drogi powiatowej, chodzi o odcinek Gosie Małe – Gosie Duże. Ta nawierzchnia jest bardzo 

zniszczona, Państwo radni znają sytuację. Składałam tam po raz w 2020 podpisy mieszkańców i w 

2022. 

Wójt Gminy – proponował bym nie przestawać na tym, ja też wysyłam do nich pisma. Natomiast 

wiecie Państwo, w jakiej sytuacji jesteśmy, uważam, że bardzo dobrej. Przewodniczący Rady Powiatu 

jest naszym mieszkańcem i takimi sprawami powinien się zajmować. Najważniejsza osoba w 

Powiecie. 

Wiesława Klimaszewska – może na sesję poprosimy Państwa Radnych Powiatu. Może by się 

wypowiedzieli. 

Wójt Gminy – zaproście radnych powiatu i takie pytanie do nich skierować. Oczywiście ja będę was 

wspierał, taki jest mój obowiązek. Ale to oni mają jakieś możliwości decyzyjne. 

Wiesława Klimaszewska – właśnie byśmy się do nich zwrócili, co w tej sprawie zrobili. 

Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca zadzwoni i zaprosi na sesję i niech się wypowiedzą. Taki radny, 

jak każdy z Państwa może wystąpić i złożyć interpelację, a nie widziałem, żeby któryś z radnych 

składał interpelację dotyczącą dróg na naszym terenie. 

Wiesława Klimaszewska – może przez Pana Wójta poproszę, bo na chwilę obecną są tam takie duże 

dziury wymagające natychmiastowego remontu. 

Wójt Gminy – mówimy tu o powiatowej? 

Wiesława Klimaszewska – o powiatowej, jest taka okropna dziura, mieszkańcy już kilkakrotnie 

zwracali się. Może przez Pana Wójta coś pomoże, bo to wymaga natychmiastowej poprawy. 

Milewski Janusz – jeśli chodzi o tą sprawę i Pan też zapisze Podłatki. 

Kołakowski Michał – Krusze również. 

Leszek Gosk – u nas do Wiśniewa to ewenement światowy jest. 

Wójt Gminy – korzystajcie też z tej możliwości, jak wspomniałem, są nasi radni i niech coś robią. Ja 

mam mniejsze możliwości wynegocjowania jakiś działań w Powiecie, to oni tam decydują o 

wszystkim. Są z naszego terenu przez nas wybrani, niech was reprezentują i działają. Widzi Pani sama 

ile pism już poszło i nie raczą na to odpisać. Należało by złożyć skargę na bezczynność urzędu. To 

tylko takie przerzucanie się papierami a dziury dalej są. 

Wiesława Klimaszewska – Państwo radni tą sytuacje znają, bo tam połowę gminy jeżdżą na biele i 

bardzo zniszczona ta nawierzchnia. 

Milewski Janusz – jeszcze chodzi o pobocza, zarośnięte gałęziami tutaj do Kołak jadąc, w ogóle 

wszędzie na powiatowych drogach. 

Wójt Gminy – ja przed samą uroczystością, może ze dwa tygodnie przed uroczystością pisałem do 

Powiatu prośbę, że ze względu na uroczystości o uporządkowanie tego pasa drogowego. Później w 

rozmowie takiej nieoficjalnej Pan Przewodniczący Rady powiedział, że raczej to nie będzie 

wykonane. Takie podejście do sprawy, ale jednak się chyba zreflektowali i dwa dni wcześnie wykosili 

pas drogowy, ale krzaki dalej są. Na każdym skrzyżowaniu z drogą powiatową niemożliwe jest 

wyjechanie.  

Krajewski Eugeniusz – niedawno był wypadek. 



Wójt Gminy - należy spowodować, żeby nasi radni poruszyli te sprawy. Sesje są nagrywane i możemy 

sprawdzić, czy ktoś się zajął ta sprawą. 

Wasiulewski Krzysztof – na drodze przy wjeździe do Kołak też przydałby się próg zwalniający. 

Wójt Gminy – zdania na temat tych progów zwalniających są różne, nie wiem, czy ktoś by chciał przy 

domu ten próg. 

Wasiulewski Krzysztof – tu przy kościele, widzę jak staruszki idą i się rozglądają, czy tutaj jakieś 

możliwości są odnośnie pasów? Ostatnio rozmawiałem w Powiecie, to żeby przygotować taki wniosek 

na zarząd, tu by się przydały te pasy. 

Wiesława Klimaszewska – czy możemy złożyć reklamację na tym odcinku nowo polanej drogi 

łączącej Gosie Duże – Mieczki i tam zabezpieczenie mostu jest bardzo delikatne, osuwają się te 

zalewki właśnie. Tam delikatnie jest zalane. 

Wójt Gminy – podjedziemy tam i zobaczymy. 

Milewski Janusz – czy nie możemy tam pod wiaduktem na drodze coś zrobić, pierwszy od Zambrowa. 

Wójt Gminy – wiecie Państwo w jakich okolicznościach powstał ten przejazd, to nie jest przejazd 

publiczny, powstał, bo powstał. A w jaki sposób dziury, to musicie Państwo sami. Nie chciałbym 

kłopotów narobić gminie, że czyjeś drogi robi. 

Gosk Leszek – czy równanie dróg się już zakończyło? Bo tam jest zgłoszona droga na Łętowie do 

lasu. 

Wójt Gminy – to do pracownika urzędu, bo nie jestem na bieżąco. 

Konopka Jolanta – jeszcze we Wróblach trzeba też drogę porównać. 

Ad. 9) 

Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenia swoich komisji. 
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